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S-V-MP-Fi majoriteten i Stadshuset har högre ambitioner än att 

erbjuda balkongmöjligheter. 

Att få hjälp och möjlighet till utomhusmiljö skapar förutsättningar 

för friskare och mer självständigt liv.” 

 

§ 11    Val till rådet för funktionshinderfrågor för 
mandattiden 2015-2018 

Ärende 

Föreligger ett gemensamt ärende för äldrenämnden, socialnämnden 

och överförmyndarnämnden (äldrenämndens dnr 112-424/2014)  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden utser tillsammans med socialnämnden och 

överförmyndarnämnden sju ledamöter till socialnämndens, 

äldrenämndens och överförmyndarnämndens gemensamma 

råd för funktionshinderfrågor för tiden 2015-2018 enligt 

förslaget HSO Stockholms stad.   

 

§ 12    Projekt – Servicehus 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 320-381/2014 

  

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Gabriel Marawgeh 

m.fl. (S) och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall 

till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Olle Andretzky m.fl. (M) och ledamoten Helen 

Jäderlund Eckardt (FP) med instämmande av ersättaryrkande från 

Madeleine Sjöhage (C) lämnar förvaltningens förslag utan eget 

ställningstagande. 

 

Ledamoten Olle Andterzky m.fl. (M) anmäler eget särskilt uttalande 

med stöd av ersättaryttrande från Madeleine Sjöhage (C). 
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Ledamoten Helen Jäderlund Eckardt (FP) anmäler eget särskilt 

uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att det finns bara ett förslag 

till beslut och det är förvaltningens förslag till beslut som stöds av 

(V), (S) och (MP). 

Ordföranden ställer proposition på förslaget och finner att nämnden 

beslöt enligt förvaltningens förslag som stöddes av (V), (S) och 

(MP). I beslutet deltog inte (M), (FP) och (C). 

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens kartläggning av 

servicehus i Stockholms stad.  

 

Särskilt uttalande från (M) med stöd av (C): 

”Alliansen gav i budget för år 2014 äldrenämnden i uppdrag att 

utreda servicehusen i flera aspekter. Detta för att säkerställa en 

likvärdighet över hela staden och förstärka kvalitetsarbetet.  

 

För att säkerställa en likvärdighet över hela staden och motverka 

felaktiga biståndsbeslut föreslår Nya Moderaterna i sin 

budgetreservation för år 2015 att Stockholm stad centraliserar 

ansvaret för biståndsbedömningen. 

 

Nya Moderaterna och Centerpartiet ställer sig bakom boendeformen 

servicehus så länge efterfrågan finns och den vård som erbjuds 

håller god kvalitet. Samtidigt är det viktigt att äldre har rätt att välja 

mellan olika boendeformer och olika driftformer.” 

 

Särskilt uttalande från (FP): 

”De senaste 20 åren har antalet boende på servicehus minskat med 

80 procent. Det beror till stor del på att fler personer vill bo hemma 

med stöd av hemtjänst, men det beror också på att 

biståndsbedömningen har varit för snäv. Siffror som 

äldreförvaltningen presenterade 2013 visar att 40 procent av de 

sökande får avslag, samtidigt som det finns tomma platser. Många 

som skulle vilja komma till ett boende med mer service får bo kvar 

hemma mot sin vilja. 

 

Samtidigt visar rapporten att många som bor på servicehus kanske 

egentligen borde bo på vård- och omsorgsboende eller 

korttidsboende. Vi har alltså en utveckling i flera led där de äldre 

inte får service och omsorg som motsvarar deras behov. 
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Folkpartiets lösning är att alla äldre över 85 år som så önskar 

beviljas plats på servicehus eller vård- och omsorgsboende. Detta är 

ett ambitiös åtagande, men något vi anser är möjligt att finansiera. 

 

Det är uppenbart att Arbetsmiljöverkets krav på standard i 

våtutrymmen gör att många servicehus kommer att behövas 

ersättas. Här står staden inför ett vägval. 

Ska vi ersätta de gamla servicehusen med nya eller fas ut dem till 

förmån för trygghetsboenden? Folkpartiet anser att servicehusen 

fortfarande har en viktig roll att spela och att staden därför måste 

planera för att bygga nytt. Då har vi också möjlighet att bygga i 

mindre skala och undvika de svårigheter med att överblicka 

verksamheten vid stora enheter som utredningen pekar på. Mindre 

enheter kommer också att upplevas som mer intima och mindre 

institutionella, och därmed mer attraktiva. 

 

Den sökande bör kunna välja i vilken del av staden man vill bo. 

Folkpartiet anser att staden bör införa ett valfrihetssystem för 

servicehusen.” 

 

§ 13    Uppföljning av aktiviteter 2014  

Ärende 

Föreligger ärende dnr 430-164/2014.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Gabriel Marawgeh 

m.fl. (S) och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall 

till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Olle Andretzky m.fl. (M) och ledamoten Helen 

Jäderlund Eckardt (FP) med instämmande av ersättaryrkande från 

Madeleine Sjöhage (C) lämnar förvaltningens förslag utan eget 

ställningstagande och anmäler ett gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att det finns bara ett förslag 

till beslut och det är förvaltningens förslag till beslut som stöds av 

(V), (S) och (MP). 

Ordföranden ställer proposition på förslaget och finner att nämnden 

beslöt enligt förvaltningens förslag som stöddes av (V), (S) och 

(MP). I beslutet deltog inte (M), (FP) och (C). 

 

 Äldrenämndens beslut 


